
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@fiberflex.dk
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat fra bestyrelsesmøde i DH den 7. november 2022 i
Psykiatriens Hus, Gl. Hadsundvej 3, 8900 Randers C.

Deltagere:
Erik Christensen, Muskelsvindfonden
Eriks hjælper
Stik Kjeldsen, Blindesamfundet
Birgit Urban, DHF
Poul Erik Andersen, PTU
Karina Hjorth, DHF
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Anni Andersen, PTU
Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
Vitus Jordan, LEV
Louise Raahede, Lev
Ole Bach Andersen, Lev
Asger Laustsen, CP Danmark
Trine Juel, SIND

Dagsorden:

Punkt 1. Velkomst og præsentation.
Asger bød velkommen.

Punkt 2. Møde med leder af specialskolerne i Randers Kommune Klaus
Viggers, som vil give en aktuel orientering om den faglige del af un-
dervisningen på specialskolerne.  Der vil  blive mulighed for at stille
spørgsmål til Klaus Viggers.
Randers Specialskole er en kommunal specialskole med ca. 270 elever i 0.-10.
klasse fordelt på tre afdelinger. 
Blommevej: Lavere IQ og diagnoser. 
Firekløverskolen: ADHD, Autisme, der kan tages afgangseksamen, E-sport. 
Mellerup; Omsorgssvigt, diagnoser, bruger naturen. 
Eleverne på Randers Specialskole har det til fælles, at de alle placerer sig 
langt under normalområdet i forhold til funktionsniveau og derfor har behov 
for specialpædagogiske tilgange for at kunne udfolde deres læringspotentiale. 
For alle eleverne er problematikkerne kendetegnet ved at være vedvarende, 
indgribende og afgørende for funktionsniveauet. For at imødekomme elevens 
specifikke funktionsniveau tilrettelægges undervisningen i høj grad på bag-
grund af de kommunespecifikke fag. Visitationen til Randers Specialskole fore-
går gennem den daginstitution eller skole, som barnet er indskrevet i. 
https://specialskole.randers.dk/randers-specialskole/

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



Spændende at høre KV fortælle om den succes skolerne har ifh. til deres til-
gang og undervisning. Fællestræk for skolerne er konkret undervisning og 
konkrete ”arbejdsopgaver”. Her kan nævnes at 2 af skolerne har dyr bl.a. he-
ste og kaniner, hvor børnene indgår i pasning af dem.  

Punkt 3. Møde med socialchef Runa Stenfeldt, der vil orientere om ny 
boligplan og nye botilbud i Randers Kommune. Der vil blive mulighed 
for at stille spørgsmål til Runa Steenfeldt.

Runa orienterede om ny 10 årig boligplan og nye botilbud. Runa har et ønske 
om at have et godt samarbejde med DH, også når der skal bygges nyt. 
Det er især de særlige dyre enkeltsager der udfordrer økonomien (særlige 
dyre enkelt sager = når en sag koster over 1. mill.)
Kommunen er nød til at gøre noget andet end det man plejer, for at få den 
opadgående kurve til at knække. Flere borgere skal holdes hjemme i Kommu-
nen. Vi skal have mere kapacitet i Randers. 
Slides fra RS vedlægges. 

Punkt 4. Orientering fra formanden.
Asger orienterede om følgende:

 Dialogmøde med ledelsen af socialområdet den 3. oktober 2022, hvor
bl.a. følgende emner blev drøftet: 
-Leder og en ansat fra Botilbud Marienborgvej orienterede om aktivite-
ter på botilbuddet.
-Opfølgning på socialområdet budget for 2022, der udviser et stort un-
derskud og orientering om budget 2023, som er meget udfordret.
-Lang sagsbehandlingstid i myndighedsafdeling. Ansat 4 ekstra til at få
nedbragt ventetid.
-Sundhedsfaglige tilbud, hvor der skal udføres lægetjek årligt. Der er la-
vet pjecer til borgere, ansatte, læger og pårørende, som er i høring.

 FU har drøftet muligheden for at afholde et møde i foråret 2023 med de
5 valgte folketingsmedlemmer fra Randers Kommune, Malte Larsen, Mi-
chael Aastrup Jensen, Charlotte Bromann, Louise Brown og Nick Zim-
mermann.

 Årshjul for 2023 laves snarest, når Handicaprådet har godkendt deres
mødeplan.

Punkt 5.  Økonomi.
Vi har ca. 45.000 kr. på kontoen pt.

Punkt 6.  Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter fra tidligere
handicaprådsmøder i oktober og kommende møde den 9. november
2022. Dagsordener kan ses på Randers Kommunes hjemmeside.

2



Karina orienterede om, at der på mødet i november kun et større punkt vedr. 
en dispensationssag ifh. til SCS Huset og elevator størrelse. 
På oktober mødet havde man bl.a. drøftet Beskæftigelsesplanen og lavet et 
høringssvar hertil, som der var stor ros til. 

Punkt 7.  Drøftelse af budget 2023 på det sociale område i Randers
Kommune.
Punktet drøftet under punkt 3.

Punkt 8. Orientering om nyt botilbud på Neptunvej.
Kommunens proces omkring udvidelse af lejlighedskapaciteten på Bostedet 
Neptunvej fra 48 til 58 boliger fortsætter, selv om det sker i et område, der i 
lokalplanen er berammet til publikumsorienterede servicevirksomheder og let-
tere produktion. Det giver derfor nogle alt for store begrænsninger, ulemper 
og udfordringer for tilværelsen hos såvel de nuværende beboere med udvik-
lingshandicaps som de potentielt 10 nye. 

Lev o.a. har hidtil forgæves forsøgt at gøre forvaltning og politikere det begri-
beligt, hvor absurd dette ‘udfyldningsbyggeri’ vil være. På det seneste er en 
efterfølgende klage til Planklagenævnet i Viborg blevet mødt med den juri-
disk-tekniske begrundede afvisning, at en byrådsbeslutning ikke er en afgø-
relse af en sådan karakter, at der kan klages over den. Det vil en byggetil-
ladelse derimod være; men først når den er blevet givet af teknisk forvalt-
ning. Forvaltningen har af byrådet generelt fået bemyndigelse til at give byg-
getilladelser; som derfor ikke vil fremgå af en offentligt tilgængelig dagsor-
den.

 

3



Punkt 9. Nyt fra organisationerne
Poul Erik oplyste, at der pt. en utryg stemning i Polioforeningen ifh til ændrin-
ger i organisationen.
Elisabeth oplyste der skal vælges ny Landsformand i Autismeforeningen.
Trine orienterede om, at Sind Randers afholder foredrag med Peter Lund Mad-
sen d. 8/3-23 – billet kan evt. bruges som julegave😊

Punkt 10 Nyt fra råd, nævn og udvalg.
Anni har svært ved at se sin opgave i Trafikrådet, og oplever at hun spiller sin
tid

Punkt 11. Eventuelt.
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Årets  julefrokost:  Sejlklubben  er  ikke  handicapvenlig.  Rampen  er  svær  at
komme op ad da den ligger i grus, og der er ikke handicaptoilet. Der kan vi
som handicaporganisation selvfølgelig ikke afholde vores julefrokost. Udvalget
for julefrokosten arbejder hurtigt og ændre stedet til FLAMMEN. Asger udsen-
der ny tilrettet indbydelse til DH-medlemmer og observatører.
Husk tilmelding senest d. 17/11-22

Vidste du at sandsynligheden for at føle det højeste niveau af mental 
sundhed er dobbelt så høj blandt dem, der er engageret i frivilligt ar-
bejde, som blandt dem, der ikke er. 
Kilde: Statens Institut for Folkesundhed.

Referent: Trine Juel
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